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ROČNÍK XXXI.

Na čtvrtek 24. června jsme se všichni 
těšili – na tento den byla plánovaná 
premiéra našeho nacvičeného divadla 
Červená Karkulka, kde své herecké 
umění předvedli všichni žáci naší školy. 
Veřejná generálka proběhla v 10 hodin 
dopoledne s hojnou účastí maminek  
s malými dětmi i babiček. V 17:00 ho-
din odpoledne už byla premiéra a moc 
se nám povedla. Režie se ujala paní 
učitelka Pekařová a s pomocí nácviku 
pomáhaly všechny paní učitelky i paní 
školnice. 

Všichni si zaslouží velké poděkování  
a největší naše děti, jejichž herecké vý-
kony byly výborné! 

Děkujeme také obci Neubuz za záze-
mí Komunitního centra, kde je radost 
vystupovat.

VOLBY 
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Z P R ÁV Y  Z  O B C E

Obec Neubuz společně s místní kni-
hovnou pořádají již několik let v době 
prázdnin pouť na sv. Hostýn. 

Tak tomu bylo i 13. srpna, kdy jsme 
autobusem za slunečného počasí vyjeli. 
Když jsme se blížili ke Sv. Hostýnu byl 
zahalen v mlze a po příjezdu nahoru 
bylo i citelně chladno. Komu byla zima, 
dal si horkou medovinu. V 9 hodin jsme 
šli na mši svatou, která byla sloužena 
za poutníky i občany Neubuze. Když 
jsme vyšli z baziliky Nanebevzetí Panny 
Marie, mlha se rozplynula a udělalo se 
hezké počasí. Zbytek času si každý prožil 
po svém. Domů jsme se vraceli plni klidu 
a spokojenosti.

O Z N Á M E N Í
o době a místě konání voleb do zastupitelstva obce 

Starostka obce Neubuz v souladu s ustanovením § 29 Zákona č. 491/2001 Sb., 
o volbách do zastupitelstev obcí ve znění pozdějších předpisů, 

o z n a m u j e:

1. Volby do zastupitelstva obce se uskuteční
 v pátek 23. 9. 2022 od 14.00 hod. do 22.00 hod.
 v sobotu 24. 9. 2022 od 8.00 hod. do 14.00 hod.
2.  Místem konání voleb v okrsku č. 1 je zasedací místnost obecního úřadu  

v Neubuzi.
3. Volič je povinen při hlasování prokázat totožnost a státní občanství.
4.  K zajištění pořádku a důstojného průběhu hlasování ve volební místnosti je 

každý povinen uposlechnout pokynů předsedy okrskové volební komise.
5.  Každý volič se musí před hlasováním odebrat do prostoru určeného pro úpra-

vu hlasovacích lístků.
6.  Každému voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem voleb hlasovací 

lístky. Ve dnech voleb může volič obdržet hlasovací lístky i ve volební míst- 
nosti.

V Neubuzi dne 7. 9. 2022 Renata Zábojníková, starostka

Toto volební období bylo jiné než ty 
předešlé. Do našich životů vstoupil 
Covid 19 a my se s ním postupně učí-
me žít. I přes přísná omezení a opatře-
ní se nám podařilo v tomto volebním 
období dokonči a slavnostně otevřít 
Komunitní centrum, postavit hasič-
skou garáž, dokončit workoutové hři-
ště, zkulturnit zázemí Myslivny, opra-
vit kanály, cesty. 

Děkuji všem, kteří se jakýmkoliv 
způsobem podílejí na zajištění a cho-
du obce.

 místostarosta

NE 9. října KC 15:30 hod. Obecně prospěšná strašidla 
  – divadelní představení pro děti i dospělé

ČT 13. října KC 17:00 hod. Cestovatelská beseda AFRIKA s Jirkou Márou 

SO 15. října KC 19:00 hod. Posezení u cimbálu se skupinou KOREČNICA

PÁ 21. října KC 17:00 hod. Setkání seniorů 

SO 29. října KC 19:00 hod. PANENKA – divadelní představení 

Vážení spoluobčané, 
tento týden končí čtyřletý mandát zastupitelstva, které jsme si v říjnu roku 2018 

zvolili. Zastupitelstvo pracovalo celé volební období ve složení: Ing. Renata 
Zábojníková – starostka, Miroslav Gargulák – místostarosta, Miroslav Dubovský, 
Stanislava Minaříková, Miroslava Müllerová, Ivana Tomšů a Petr Tomšíček.

Pokračování na str. 3 
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Končící volební období bylo jiné. Asi 
nikdo si nedovedl představit, že by „ně-
co“ zastavilo celou republiku, celý svět. 
A přece se stalo. Téměř dva roky omeze-
ní všech normálních činností, spolkové-
ho života, cestování, online škola, home 
office, strach. A přece nám tato doba 
přinesla spoustu dobrého. Především 
jsme si začali vážit obyčejných věcí. 
Setkání s kamarádkou v kavárně, ná-
vštěva babičky v nemocnici, třídní schůz-
ky ve škole naživo, sportovní utkání 
s diváky, víkend na horách… 

I život v naší obci se zpomalil. Naštěstí 
se nezastavil úplně. Podařilo se zrealizo-
vat pár zajímavých projektů, získat v do-
tačních titulech pár milionů. O všech 
projektech a investicích se dozvídáte 
ve zpravodajích, na webu nebo face-
booku. Kdo chce, může si nechat posílat 
informace emailem. V tabulce najdete 
stručný přehled těch nejdůležitějších in-
vestičních akcích i informace o vynalo-
žených prostředcích a získaných dota-
cích.

Největším a nejnákladnějším projek-
tem byla rekonstrukce komunitního 
centra. Myslím, že se podařila a mám 
z ní osobně největší radost. Nejenom 
z toho, jak budova vypadá a jak je vyba-
vená, ale především z toho, jak dobře 
nám všem slouží. Od jeho slavnostního 
otevření uplynul necelý rok a už se v ní 
uskutečnilo obrovské množství akcí. 
Divadelní představení, koncerty, oslavy, 
svatební snídaně, besedy, valné hroma-
dy spolků, setkání seniorů, semináře, 
pravidelná cvičení dětí i dospělých, ruko-
dělné kurzy, prázdninový kurz angličtiny, 
bazárky, školní soutěže. Je nádherné 
stát na podiu a vidět plný sál spokoje-
ných lidí. Nikdy se mi neomrzí vítat 
a zahajovat nějakou akci. Vidět spokoje-
né děti i dospělé. Místní i přespolní. 
Vždy si naplno uvědomím, že to je to, co 
mě na práci starostky a zastupitelky ba-
ví. Vidět spokojené občany. A ráda se 
potkám i s těmi nespokojenými, protože 
ti nás vždycky posunou dál. Akcí, na kte-
rých se můžeme potkat je v naší obci 
dost. Novoroční vycházka, košt slivovi-
ce, končiny, slet čarodějnic, stavění a ká-
cení máje, pouť, fotbalové zápasy, bese-
dy, obecní zájezdy, akce pro děti, kurzy, 
posezení u táboráku, hasičské soutěže, 
zpívání u stromečku, výstava betlémů, 
živý betlém. A to jsem nevyjmenovala 
všechny. Tak přijďte, určitě se pobavíte. 

Dále musím pochválit náš malotrak-
tor, který nám dobře slouží, zvládá zimní 
údržbu a převoz všeho možného. Hasiči 
mají novou dodávku a veškerou techni-
ku potřebnou k zásahům a k tomu velký 
sklad v Hořansku. Krásný areál Myslivny 
využívají myslivci i občané k rodinným 
oslavám. Sportovci mohou zdokonalo-
vat svá těla na moderním workoutovém 
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hřišti. Mobiliář z recyklovaného materiá-
lu je rozmístěn po celé obci. Nádoby 
na tříděný odpad, kompostéry, pravidel-
né sběry železa i nebezpečného odpadu, 
jarní úklidová akce, to vše nám pomáhá 
zlepšovat životní prostředí.

Jedna z věcí, která nepostupuje tak 
rychle, jak jsme si představovali, je pří-
prava na budování vodovodu v obci. 
Projektové práce trvají dlouho a neustá-
le je něco brzdí. Do konce října by měla 
být projektová dokumentace hotová 
a snad bude podána i žádost o vydání 
povolení. Pak bude další těžký úkol zís-
kat dotaci na vybudování. Doufám, že 
v následujícím období se to podaří a vo-
dovod se začne stavit. Bohužel některé 
věci jdou velmi těžko ovlivnit a urychlit. 

Na závěr patří velké poděkování. 
Poděkování všem lidem, které mám ko-
lem sebe. Bez kterých by obec nefungo-
vala tak, jak funguje. Bez kterých bych 
sama nic nezvládla. Místostarosta Mirek, 
zastupitelé Mirek, Petr, Staňka, Ivka 
a Mirka, účetní Alenka, pracovnice obce 
Kamila a Blanka, učitelky Petra, Laďka, 
Anička i školnice Peťa, hasiči, myslivci, 
fotbalisté, KŠ SOVA, prodavačky v na-
šem obchodě, živnostníci a podnikatelé. 
A obrovské díky Vám, neubuzským ob-
čanům. My všichni tvoříme naši Neubuz, 
naši přítomnost i budoucnost. Pokra-
čujme v tom i nadále společně! 

Novému zastupitelstvu, které si zvolí-
me v komunálních volbách 23. a 24. 
září, přeji hodně úspěchů v dalším zvele-
bování naší obce a spoustu optimismu 
a entuziasmu po celé volební období.

Starostka

Pár bilančních čísel z uplynulého volebního období...

Hodnota obecního majetku k 30. 9. 2018 49.005.849,- Kč
  k 31. 8. 2022 65.439.470,- Kč

Zůstatky obecních účtů k 30. 9. 2018 1.249.997,- Kč
 k 31. 8. 2022 4.508.580,- Kč
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Rok Název programu Název projektu Celkové náklady (tis Kč) / Dotace (tis Kč)

2019 Zlínský kraj Technické zabezpečení jednotky SDH 130 / 90

2019 POV Zlínský kraj Areál Myslivna – rekonstrukce klubovny 282 / 169

2019 POV Zlínský kraj Nový mobiliář 95 / 60

2019 POV MMR Propagace obce 71 / 59

2019 POV MMR Technika pro úklid obce 822 / 641

2019 MZE Hospodaření v lesích 63 / 49

2020 Zlínský kraj Modernizace jednotky pro JSDH 287 / 200

2020 POV MMR Komunitní centrum č.p. 19 – Neubuz – rekonstrukce – stavební práce 7 350 / 2 785

2020 KC č.p. 19 – Neubuz rekonstrukce – stavební práce 2 400 / 0

2020 MZE Zmírnění dopadů kůrovcové kalamity nelze vyčíslit / 342

2020 POV Zlínský kraj Vodovod obce Neubuz – projektová dokumentace 
  projekt bude dokončen do 31.10. 2022 1 515 / 913*
  *) 603 zatím uhrazeno, 913 bude vyplaceno do 31. 12. 2022

2021 PRV ČR Židle a stoly Komunitní centrum 493 / 395

2021 POV Zlínský kraj Dopadová plocha na workoutové hřiště a mobiliář 204 / 150

2021 POV Zlínský kraj + MMR Workoutové hřiště 301 / 256

2021 MVČR + Zlínský kraj Dopravní automobil pro hasiče 960 / 750

2021 MZE Hospodaření v lesích a kůrovcová kalamita nelze vyčíslit / 93

2021 Nákup domu č.p. 21  1 000 / 0

2021 Toalety areál Myslivna 50 / 0

2021 Sklad hasičské techniky 240 / 0

2021 PRV ČR Vybavení Komunitní centrum 293 / 235

2021 SFŽP – MRS Doplnění sběru separovaných odpadů – nádoby na plasty, papír, bioodpad 325 / 275

2021 SFŽP – MRS Kompostéry do zahrad II. 330 / 280

Celkem 17 211 / 7 742
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prostřednictvím SMS nebo e-mailu! 

Vážení občané, naše obec Vám nabízí možnost bezplatné služby Smart 
Info na odesílání důležitých informací a zpráv z obce přímo do Vašich mo-
bilů pomocí SMS nebo na váš email.

Co služba přináší?
• Doručovaní SMS a e-mailů od obce
• Bezplatná služba
• Jednoduchá a rychlá registrace
• Možnost výběru kategorií zpráv
• Osobní údaje v bezpečí

Jak se zaregistrovat na odběr zpráv?
Registrace je velmi jednoduchá a rychlá.

1. Stačí kliknout na tlačítko zaregistrovat nebo načíst QR kód.
2. Vybrat svoji obec.
3. Zvolit kategorii zpráv, které chcete dostávat.
4. Zadat své kontaktní údaje.
5. Potvrdit a jste zaregistrováni.

K odběru zpráv se můžete zaregistrovat:
– na webových stránkách naší obce nebo načtením QR kódu

Co můžete získat registrací do Smart Info?
• Oznámení o výpadcích elektříny, plynu...
• Připomenutí svozu odpadu
• Pozvánky na připravované události a akce v obci
• Změny otevíracích hodin pošty, obchodu, úřadu...
• Termíny očkování domácích zvířat
• Krátké a podstatné informace z obce
• Hlášení – prodej zboží

Nevíte si rady s registrací? Zavolejte na tel. 603 844 550 nebo se zastav-
te na obecním úřadě, pomůžeme Vám.

Naší tradiční akcí je červnové posezení u táboráku, kde nás letos navštívil  
i slušovický farář Otec Lukáš Jambor, aby nám při této příležitosti posvětil patrona 
myslivců sv. Huberta. Tímto prosíme návštěvníky myslivny, aby naše bobry i Huberta 
opatrovali a dávali na ně pozor.

Na podzim budeme pořádat výlet na svatý Hostýn, kde proběhne Svato-
hubertská pouť. Termín je v sobotu 15. 10. 2022. 

Kdo bude mít zájem, určitě se již teď můžete hlásit.
V prosinci bychom rádi uspořádali poslední leč, také tady jste již nyní srdečně 

zváni.
Termín upřesníme.

Staňka Minaříková

M Y S L I V E C K É  S D R U Ž E N Í  N E U B U Z - D E Š N Á

 

Společnost Dotek ve Vizovicích posky-
tuje od roku 2005 sociální služby 
na Vizovicku a Slušovicku. Jedná se 
o pobytovou odlehčovací službu na do-
bu maximálně 3 měsíců a pečovatelskou 
službu. Prostřednictvím našich služeb 
poskytujeme podporu klientům i jejich 
rodinám.

Pečovatelskou službu Dotek z.ú. vyu-
žívají lidé ve svém domácím prostředí. 
Pečovatelky jim pomáhají například 
s osobní hygienou, přesunem na lůžko či 
vozík, podáváním jídla a dalšími činnost-
mi péče. „Pečovatelskou službu posky-
tujeme 7 dní v týdnu od 7 do 19 hodin. 
Ke klientům jezdíme také o státních 
svátcích.“ uvedla pečovatelka Markéta.

Pečovatelskou službu Dotek z.ú. 
poskytujeme v ORP Vizovice – tedy 
v následujících obcích: Bratřejov, 
Březová, Dešná, Hrobice, Hvozdná, 
Chrastěšov, Jasenná, Lhotsko, Lípa, 
Lutonina, Neubuz, Podkopná Lhota, 
Raková, Slušovice, Trnava, Ublo, 
Veselá, Vizovice, Všemina, Zádveřice.

Pokud máte zájem o pečovatelskou 
službu, kontaktujte sociální pracovnici 
Doteku na 737 024 823 nebo na soci-
alni.dotek@seznam.cz, socialni.do-
tek@ahc.cz. 

Na přelomu roku probíhala na plat-
formě Donio veřejná sbírka na automo-
bil pro pečovatelskou službu Dotek 
ve Vizovicích. Cílovou částku na nový 
automobil se nám vybrat nepodařilo. 
Od štědrých dárců jsme však získali 
krásných 25 500,- Kč. Z předchozí sbírky 
na Doniu jsme vybrali 1 650,- Kč. 
Celkem tedy dárci pro Dotek přispěli 
27.150,-. Za získané finance jsme se 
rozhodli zakoupit kompenzační pomůc-
ky do naší půjčovny. V domácnostech 
klientů již slouží nový vozík, vysoké cho-
dítko a toaletní židle. 

V rámci obnovy kompenzačních po-
můcek jsme mohli dále nakoupit inva-
lidní vozík a vysoké chodítko z projektu 
Konta Bariéry, které uhradilo pomůcky 
ve výši 25 000,- Kč.

Všem dárcům z celého srdce děku-
jeme za podporu a přízeň.
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M AS  V I Z OV I C KO  A  S LU Š OV I C KO

K rozvoji vzdělávání ve školách 
přispívá MAS Vizovicko a Slušovicko 
prostřednictvím místního akčního 
plánování. Místní akční plány rozvo-
je vzdělávání, tzv. MAPy, jak jsou 
takové projekty souhrnně označová-
ny, jsou realizovány na území celé 
České republiky a pro plánování 
v území jsou nepostradatelné. 
Na území MAS „akčně plánujeme“ 
již od roku 2016, přičemž nyní jsme 
ukončili již druhý projekt s názvem 
Naše škola – naše radost II, který byl 
realizován od května 2018 do dub-
na 2022.

Během těchto čtyř let jsme spolupra-
covali s řediteli a pedagogy mateřských 
a základních škol, pomáhali jim s pláno-
váním a rozvojem gramotností a pood-
halovali jsme s nimi jejich silné a slabé 
stránky, problémy a plány do budoucna. 
Tvořili jsme strategické dokumenty 
a akční plány, které mají přímou spoji-
tost s možností čerpat evropské dotace. 
Setkávali jsme se s pracovními skupina-
mi složených z pedagogů, zástupců obcí 
a dalších zájemců.

Za 4 roky jsme pro pedagogy škol 
naplánovali a zrealizovali cca 40 vzdělá-
vacích seminářů a workshopů, dvou-
denní exkurzi na Opavsko, pro děti a žá-
ky mnoho programů od Malé technické 
univerzity, Sdružení D nebo Etických dí-
len a pro rodiče několik seminářů zamě-
řených především na výchovu a přípravu 
dětí k nástupu do 1. třídy. Pořídili jsme 
také sady robotických pomůcek (ozobo-
ty a bee-boty), didaktické pomůcky 
(Klokanovy kapsy a Klokanův kufr), kte-
ré školám dle zájmu zapůjčujeme.

Do každé školy, která projevila zájem, 
jsme pořídili sadu metodik Učíme se 
venku, kde učitelé najdou nespočet ná-
mětů na práci s dětmi v přírodě. Každé 
škole jsme poskytli 10 tisíc Kč na nákup 
libovolných vzdělávacích pomůcek 
(v případě sloučených škol ZŠ a MŠ to 
bylo 20 tisíc). V závěru projektu jsme 
připravili pro školy také hru Kyber trable, 
což je obměna známé hry Double, která 
má za cíl přiblížit žákům pojmy z oblasti 
digitálních technologií a kybernetické 
bezpečnosti. Tuto hru budeme školám 
dodatečně distribuovat. 

Poslední velkou akcí bylo uspořádání 
festivalu IQ play ve vizovickém Domě 
kultury. Během posledního roku jsme se 
také intenzivně věnovali přípravě meto-
diky, webových stránek a aplikací 
o Valašsku a místě kde žijeme, které 
budou moci pedagogové využívat při 
výuce. Na tvorbu „Valašska v kostce“, 
jak se tento sborník nazývá, přispěl 100 
tisíci Kč také Zlínský kraj. 

V posledním roce začaly také vznikat 
edukační videa o tradičních valašských 
tradicích a řemeslech, které naleznete 
na Youtube kanále MAS Vizovicko 
a Slušovicko nebo po zadání Příběhy 
starých řemesel.



POVÍDÁNÍ O BYLINKÁCH 
10. května 2022

Již nějakou dobu jsem chtěla uspo-
řádat nějakou zajímavou přednášku. 
Téma bylinky je v dnešní době hodně 
populární. Proto jsem oslovila pana 
Petra Hábu z Vizovic a byla to velmi 
dobrá volba. Pan Petr Hába je praktik 
čínské medicíny, bylinkář a přírodní 
léčitel, zaměřuje se na bio intenzivní 
pěstování a má obsáhlou sbírku do-
mácích i exotických léčivých bylinek. 
Ten, kdo přednášku navštívil, určitě 
nelitoval. Znalosti pana Háby, a to 
nejen o bylinkách, jsou neuvěřitelné. 
Těšíme se na další velmi zajímavé 
přednášky.
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SLET ČARODĚJNIC

Po dvouleté pauze čarodějky a čaro-
dějové oprášili svá košťata a oblečky, 
aby si v sobotu 30. 4. 2022 daly dosta-
veníčko v areálu hospůdky Moštárna. 
Zahájení proběhlo již tradičně vystoupe-
ním žáků naší malotřídky. Poté se děti 
vydaly plnit čarodějnické úkoly. Nechyběl 
skákací hrad, jízda na koni, opékání špe-
káčků a hudební produkce v podání 
Michala Vajdáka. Děkuji sponzorům – 
obeci Neubuz, obchodu Enapo Rosa 
market za sladké odměny pro děti, špe-
káčky a občerstvení, paní Ladě 
Biernátové za spolupráci a zázemí, Adéle 
Bláhové za jízdu na koni, Mirku 
Gargulákovi za skákací hrad, Jarce 
Šebestové a jejím pomocnicím Aguš 
a Roze za přípravu stanovišť a všem na-
šim dobrovolnicím, které dohlížely na pl-
nění úkolů – Věrce Š., Staňce S., Božce 
Č., Renči Z., Ivaně H., Martině D., Staňce 
M., Mirce M., Míši G. 

TÝDEN S ANGLIČTINOU 
s rodilými mluvčími

Docela narychlo mě oslovila Míša 
Benetinová s nabídkou uspořádat u nás 
v Neubuzi Týden s ANGLIČTINOU určený 
pro mládež, studenty i dospělé. Lákalo 
mě zkusit něco nového, a vůbec jsem 
netušila, co se bude dít. Přihlásilo se 
nám 7 děvčat ve věku 11–14 let a 5 
dospělých. V pondělí 11. 7. 2022 jsem si 
vyzvedla skupinku 6 Texasanů v Otro-
kovicích a vyrazili jsme směr Neubuz. 
Před KC proběhlo vzájemné seznámení 
a přivítání paní starostkou. Moje anglič-
tina má velké mezery, a tak předání zá-
kladních informací našim lektorům mi 
pomohla přetlumočit paní Jana Pavlač-

ková, které moc děkuji. Lektoři se hned 
ujali skupinky přihlášených děvčat 
a v horním sále KC byla slyšet už jen 
angličtina. Celý týden probíhala výuka 
pro mládež od 11–16 hodin a pro do-
spělé od 16–20 hodin. Program měli 
lektoři připraveni velmi pestrý a díky zá-
zemí v horním sále, který je vybaven 
různým sportovním náčiním se mohli 
i pěkně protáhnout. Ve středu jsme vy-
razili na malý výlet do vizovického zám-
ku, který se Texasanům velmi líbil. 
Prohlídka zámku byla v angličtině. 
Nemohli jsme obejít Galerii Mariette, 
kde si nakoupili drobné dárky a návště-
vu čokoládovny, která byla příjemnou 
tečkou výletu. V pátek se skupinkou 
dospělých navštívili lektoři naši kapličku, 
prošli se obcí a velkým zpestření byla 
návštěva hřiště, kde právě probíhal ha-
sičský trénink starších žáků. Lektory zají-
malo, jak takový sbor funguje a jak 
probíhají tréninky a závody. Vedoucí 
mládeže Míša a Domča jim bravurní an-
gličtinou zodpověděly jejich dotazy. 
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V podvečer před ukončením kurzu 
účastnici přichystali lektorům ochutnáv-
ku našich českých typických jídel a ko-
lem 20. hodiny jsme vyjeli směr 
Otrokovice. Týden s angličtinou měl vel-
ký úspěch. Zde několik reakcí účastníků: 
Marťa Plšková: „Moc mě to bavilo, pro-
tože jsme mluvili pouze anglicky. Hráli 
jsme různé hry, četli z Bible. Američané 
byli moc fajn, užili jsme si to s nimi. Kurz 
se mi moc líbil. Těším se na příští rok.“ 
Agáta Šebestová: „Účastnila jsem se 
anglického týdne. hráli jsme různé hry, 
četli anglické knížky a mluvili jsme jen 
anglicky, protože rodilí mluvčí z Ameriky 
neuměli česky. Navštívili jsme zámek 
ve Vizovicích a byli jsme na anglické 
prohlídce zámků, moc se mi to líbilo.“ 

UVOLNĚNÉ ODPOLEDNE

V polovině prázdnin jsme uspořádali 
akci pro malé i velké s názvem Uvolněné 
odpoledne. Pánové mohli obdivovat vy-
stavené veterány – automobily, motocy-
kly, traktory, speciální vozítka, babety, 
motokola, čtyřkolky. Byla nádhera vidět 
naleštěné krasavce. Velký úspěch měly 
tvořivé dílničky. Malování kamínků, pís-
kohraní i vyškrabávané obrázky si vy-
zkoušely nejen děti, ale i dospělí. 
Nechyběl oblíbený skákací hrad, jízda 
na čtyřkolkách a vystoupení balónkové-
ho klauna Dana Taraby, kterému pod 
rukama vznikaly z balónků zvířátka, kvě-
tiny, srdíčka, meče a další výtvory. K po-
hodovému uvolněnému odpoledni ne-
mohlo chybět posezení u ohniště a opé-
kání špekáčků. 

Děkuji všem vystavovatelům veteránů 
a hlavně dobrovolníkům, bez kterých by 
se tato akce neuskutečnila. Fotografie 
z této akce můžete vidět na facebooku 
Komunitní škola Sova.

CVIČENÍ S NIKČOU

Pohodové cvičení s Nikčou si našlo své 
příznivce. Udržet si kondici, posílit 
všechny svaly v těle – kruhový trénink, 
kardio, cvičení na zpevnění středu těla, 
a hlavně příjemné prostředí a dobrá ná-
lada. Začínáme od 3. října 2022 každé 
pondělí od 18–19 hod. a 19-–20 hod. 
Nezapomeňte – Ve zdravém těle zdravý 
duch!

CVIČENÍ PILATES

V září to bude rok, co jsme začaly 
v Neubuzi s cvičením Pilates – cvičení 
pro hluboké stabilizační svaly, zdravou 
páteř, dokonalou koordinaci, za pomoci 
různých cvičebních pomůcek – válce, 
powerballu, posilovací gumy. Cvičitelka 
Andrea Pastušanová to opravdu umí 
a zaplněný horní sál KC je toho důka-
zem. Začínáme opět každou středu 
od 21. září 2022 – blok 12 lekcí do 14. 
12. 2022 v 19 hodin. Cena lekce 160 
Kč. Přihlášení na tel. čísle 605 701 367. 

KURZY AJ

Od září budou pokračovat kurzy AJ 
s lektorkou Mgr. Lenkou Zábranskou. 
Nabízíme kurz mírně pokročilí v pondělí 
od 16:30 hodin, středně pokročilí 
od 17:30 a kurzy pro děti od 10 let 
v pondělí od 17:30 nebo v pátek 
od 16:30 hodin /dle zájmu/. Bližší info 
a přihlášení na tel. čísle 774 220 822.

Plakátky a informace o našich kurzech 
a akcích najdete na facebooku Komu-
nitní škola Sova.

 Kamila Garguláková

CVIČENÍ PRO DĚTI

Každou středu cvičíme s dětmi v KC 
Neubuz. Naše hodinové lekce probíhají 

takto: rozehřívací pohybové hry, zdra-
votní rozcvičky, naučení sestavy – zopa-
kování, kruhové tréninky – oblíbené 
opičí dráhy dětí s využitím sportovních 
pomůcek (hlavně trampolíny ), skupino-
vé hry, závěrečné jógové chvilky. 
Přestože byl rok 2021–2022 poněkud 
náročný, kvůli převládající infekční ne-
moci – Covid19, podařilo se nám s dět-
mi vystoupit na přehlídce pohybových 
skladeb ve Slušovicích s naší sestavou 
Bella Ciao. Dne 29. 6. 2022 se uskuteč-
nilo závěrečné rozlučkové cvičení pro 
děti a rodiče v areálu Myslivny. Proběhla 
ukázka cvičení s dětmi, vystoupení na-
šich sestav, bylo zajištěno občerstvení, 
vyhodnocení dětí, spousta her a zábavy 
pro děti i rodiče, ale hlavně pro děti byl 
nachystaný skákací hrad jako překvape-
ní. Užili jsme si tak zakončení školního 
roku a začátek prázdnin. Za celý rok chci 
ještě jednou poděkovat rodičům za je-
jich přízeň, podporu a spokojené děti. 
Dále děkuji obci Neubuz, Komunitní 
škole SOVA z.s. a hlavně Kamči Gar-
gulákové za spolupráci. Pevně věřím 
a doufám, že se budeme scházet v hoj-
ném počtu i další školní rok. Čeká nás 
spousta cvičení, zábavy, a i případné 
vystoupení na různých akcích. Budu se 
na Vás těšit od 7. září 2022. 

Sledujte naše novinky a aktuality 
na facebooku: Cvičení pro děti Neubuz 

 Tereza Štěpánová
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30. dubna se po dvou letech sešli 
hasiči na Sv. Hostýně na tradiční flo-
riánské pouti, která je pořádána od  
r. 1994, kdy ji založil dobrovolný hasič 
Antonín Zaoral z Kašavy. Dodnes tuto 
pouť organizuje 9. okrsek SDH. Také my 
jsme společně s hasiči z Březové jeli uctít 
Pannu Marii a sv. Floriána, patrona hasi-
čů. Letos náš prapor nesl Radek Vykopal 
a společně s ostatními vlajkonoši vytvo-
řili nekonečný pestrobarevný průvod. 
Společně s hasiči i poutníky zaplnili bazi-
liku Nanebevzetí Panny Marie. 

Arcibiskup Jan Graubner poděkoval 
hasičům za náročnou práci pro spoluob-
čany i celou společnost. Požehnal nové 
hasičské prapory i všem přítomným. 
Na Sv. Hostýně se setkávají hasiči z celé 
Moravy i ze zahraničí. Počasí opět vyšlo 
a před odjezdem si každý mohl dopřát 
oběd, projít se po schodech a napít se 
vody, nakoupit dobroty ve stáncích. 
Na zpáteční cestě panovala v autobuse 
dobrá nálada a budeme se těšit příští 
rok na setkání na krásném moravském 
poutním místě.

8. května jsme slavili v naší obci 
pouť. Hasiči, místní občané i poutníci se 
sešli u kaple, abychom uctili našeho pa-
trona sv. Floriána, kterému je zasvěcena 
místní kaple. Mši svatou sloužil kněz 
Lukáš Jambor. Jelikož byl u nás poprvé 
na pouti, vše si se zájmem prohlédl. 
Po skončení mše svaté jsme se společně 
v průvodu za doprovodu dechovky ode-
brali k hasičské zbrojnici, kde bylo při-
praveno pohoštění a možnost prohléd-
nout si historickou i současnou hasič-
skou techniku.

Konec měsíce května patří tradič-
nímu kácení májky a posezení u tá-
boráku. V sobotu 28. 5. bylo v televizi 
důležité hokejové utkání. Aby hokejoví 

fandové nepřišli o napínavé chvíle, měli 
možnost zápas shlédnout na plátně 
v mysliveckém areálu. Každý si přišel 
na své. Někteří pořezali májku a opekli si 
špekáčky. Přestože zápas nedopadl jak 
se očekávalo, posezení u táboráku mělo 
i tentokrát své kouzlo. 

OKRSKOVÁ SOUTĚŽ

Konečně se hasiči ve Všemině dočkali 
a po dvou letech mohli 4. 6. pořádat 
okrskovou soutěž. Z 11. okrsku se 
všichni sjeli na místní hřiště, aby změřili 
své síly v požárním sportu. Soutěžilo se 
ve třech disciplínách – štafeta 4x60 m, 
štafeta dvojic a požární útok. Výsledky 
se sčítají. Naše družstva st. i ml. žáků si 
porovnávala své dovednosti i sportovní 
výkonnost se soutěžícími z okolních sbo-
rů. Družstvo ml. žáků se po sečtení vý-
sledků všech disciplin umístnilo na krás-
ném 3. místě. Ze Všeminy si dovezli po-
hár a pochvalu od svých vedoucích 
Ivany, Verči a Radky. Starší žáci obsadili 
7. místo. Odpoledne se pokračovalo 

v požárním sportu v kategorii ženy 
a muži. Naše družstvo mužů obsadilo 
na okrskové soutěži 5. místo.

26. 6. jsme s družstvem ml. žáků jeli 
na pohárovou soutěž na Veselou. Jelikož 
se zde sjelo velké množství družstev 
(38), byla tato akce velmi zdlouhavá. 
Požární útok se dětem podařil bez chy-
by, ale na pohárové umístnění to nesta-
čilo. 

POHÁROVÁ SOUTĚŽ V NEUBUZI

Po dvou letech jsme se 3. září sešli 
na místním hřišti na pohárové soutěži. 
Dopoledne na Memoriálu Stanislava 
Tomšů soutěžily děti. Ti nejmenší – pří-
pravka, ml. žáci a st. žáci. Připravovaný 
úkol podplazit se pod překážkou z kari 
sítě byl pro ty nejmenší brnkačka. Ti 
starší si museli dávat pozor, aby nezava-
dili o překážku, jinak hrozila penalizace 
5 sekund. Ani jsme se nenadáli a všech 
20 družstev mělo odcvičeno. Děti si po-
chutnaly na výborných párcích v rohlíku, 
které od nás dostaly za odměnu. Vůně 



VZPOMÍNKA

18. 7. nás zastihla smutná zpráva 
o úmrtí Zdenka Vičíka, který v r. 1982 
zastával ve výboru ZO Neubuz funkci 
jednatele. Byl také řidičem a strojní-
kem. Společně s J. Kobylíkem, J. 
Chovancem ml. a R. Čapákem se sta-
rali o údržbu požární techniky. Měl 
velký podíl na úspěchu družstva žen, 
které v r. 1982 získaly 1. místo 
ve Valaškých Kloboukách a na účasti 
družstava žen v r. 1983 na krajské 
soutěži v Březolupech. Zdenek byl tre-
nérem, který uměl poradit a trpělivě 
vysvětlit, jak co správně zapojit. Byl 
velmi kamarádský a nezkazil žádnou 
legraci. Přestože se z Neubuze odstě-
hoval do Trnavy, byl pořád „našim 
trenérem“. V pátek 22. 7. jsme se se 
Zdenkem rozloučili v trnavském koste-
le společně s místními hasiči. Přestože 
člověk odchází, hezké vzpomínky zů-
stávají! 

 Za SDH Ivana Tomšů
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smažených hranolků i vůně z udírny 
všechny lákala. Točená limonáda, ochu-
cený birel i radegast, vychlazený 
na správnou teplotu uspokojil každého, 
kdo k nám zavítal. Během dopoledne 
dětem udělalo radost malování na obli-
čej a tak po hřišti pobíhaly myšky, kost-
livci a jiné bytosti. Po rozdání pohárů 
a šampaňského jsme oslavili 3. místo ml. 
žáků. Družstvo st. žáků skončilo na 7. 
místě.

Odpoledne nás čekalo pokračování 
soutěže O pohár starostky obce. Sou-
těžilo se v kategoriích muži a ženy a mu-
ži a ženy nad 35 let. Sluníčko hřálo, tak 
byli někteří rádi, že se mohli zchladit 
v kádi. Voda byla pravidelně čerpána 
z cisteren ze Všeminy a dovážela se ze 
Slušovic. Časomíra z Hrobic fungovala 
na jedničku. Rozhodčí z Ubla, Slušovic 
i Neubuze poctivě dohlíželi, aby vše pro-
bíhalo dle pravidel. Paní starostka všech-
ny informovala co se děje na hřišti 
i ve stáncích. Míša a Domča kontrolova-
ly, aby výsledné časy byly řádně zapsány 
a vyvěšeny na výsledkové tabuli. Verča 
s Radkou evidovaly a zapisovaly pořadí 
družstev. Kdo měl chvilku, udělal foto, 
aby bylo vše řádně zdokumentováno. 
Na každé soutěži si přejeme, aby nedo-
šlo k žádnému úrazu. Děkujeme Mirce 
za ošetření Barči i za odborný zásah 
muže, který dostal epileptický záchvat. 
Kromě družstev 11. okrsku k nám zaví-
tali i hasiči ze Lhoty u Vsetína (kde cvičí 
syn Michala Valy), z Ubla, kteří naši sou-
těž navštěvují pravidelně a dokonce při-
jeli i hasiči z Lipové se kterými jsme v r. 
2012 uzavřeli přátelství. Také odpoledne 
soutěž probíhala na pohodu. Odcvičilo 
19 družstev a na start se připravilo druž-
stvo mužů, kteří v r. 2004 začínali cvičit 
za žáky: Standa, Mirek, Roman a Tom. 
Družstvo doplnili Mirek Dubovský, Ro-

man Šlahař a nejmladší Mirek Juřík. 
Kluci předvedli velmi hezký útok s bez-
chybným zvládnutím překážky a výsled-
ný čas je posunul na krásné 1. místo. 
Tím zakončili soutěž O pohár starostky 
obce a určitě jí udělali radost. Ale rado-
vat se mohla i naše družstva žen, žen 
a mužů nad 35. let za výborné sportovní 
výkony. Paní starostka Renata Záboj-
níková a starosta sboru Tomáš Tomšů 
rozdali poháry. Starostka poděkovala 
všem za vytvoření sportovní a kamarád-
ské nálady. Velitel Mirek Dubovský zave-
lel rozchod a 16. ročník soutěže O po-
hár starostky obce byl ukončen. V pří-
jemné atmosféře probíhalo focení druž-
stev, někteří se vykoupali v kádi, někdo 
si ještě stihl dát klobásku, pivečko a ne-
chyběla ani štamprlička na rozloučenou. 
Potom jsme se pustili do úklidu, aby 
hřiště bylo připravené na nedělní fotba-
lový zápas. Velké díky patří všem, kteří 
se podíleli na organizaci celého soutěž-
ního dne.

Ivana Tomšů



I letos jsme se první zářijový víkend s Tatrami 805 zúčastnili 53. ročníku 
Mezinárodní Tatra Veterán rallye Beskydy pořádané Tatra Veterán Car 
Clubem Kopřivnice. Tento ročník se jel na počest Monsieur Dakar pana Karla 
Lopraise. 

Na jaře letošního roku nás oslovili 
hasiči z Dobrkovic, jestli bychom se 
nezúčastnili s našimi Tatrami 805 oslav 
80. výročí založení jejich hasičského 
sboru. S radostí jsme jejich pozvání při-
jali, a tak jsme 16. 7. 2022 vyrazili směr 
Dobrkovice. Obec se nachází nedaleko 
Luhačovic v hlubokém údolí Vizovických 
vrchů. Má asi 250 obyvatel a jak jsme 
se dozvěděli, skoro každý v obci je ha-
sič. Do Dobrkovic jsme jeli s Tatrou 805 

– valník Mirka Garguláka ml. a hasič-
skou tatrou 805 valník našeho hasič-
ského sboru. Nejprve jsme pokořili zá-
dveřický kopec, projeli Horní a Dolní 
Lhotu, Luhačovice a za Biskupicemi 
jsme se už šplhali do kopce do Do-
brkovic. Po příjezdu na místní hřiště 
jsme budili velkou pozornost. Tatry 
jsme zaparkovali mezi už vystavenou 
techniku a program mohl začít. Program 
byl pestrý, na podiu hrála po celý den 

dechová hudba, vystoupil dětský 
folklorní soubor, byly připravené různé 
atrakce pro děti, ukázka výcviku psů 
a bohaté občerstvení. U našich Tater se 
vystřídalo mnoho mladých i starších 
obdivovatelů. Příjemný byl i rozhovor se 
starostou panem Šuranským. 

Na závěr příjemně stráveného odpo-
ledne jsme poděkovali paní Mirce 
Juříkové, která nás za SDH Dobrkovice 
na oslavy pozvala a slíbili jsme, že 
do Dobrkovic zase někdy zavítáme.

 místostarosta

Tatry jsme naleštili, promazali, nabrali 
proviant a v pátek po 12 hodině jsme 
vyjeli směr Prostřední Bečva středisko 
Retaso, které hostí každoročně tuto ra-
llye. V letošním roce dorazilo 135 vozů 
osobních i nákladních, dokonce jedna 
Tatra 600 dojela až z Finska po vlastní 
ose. Druhý den ráno proběhla rozprava 
s jezdci a mohli jsme startovat. 
Pořadatelé si letos připravili opravdu 
náročnou trasu. Po startu nás čekalo 
prudké stoupání na vrchol Pusteven. 

Většina z nich pracovala ve fabrice Tatra 
a tyto vozy se jim rodily pod rukama. 
V Kopřivnici byly všechny vozy vystaveny 
na podnikovém parkovišti Tatry nedale-
ko nového muzea nákladních vozů 
Tatra. V muzeu probíhal den otevřených 
dveří, který pořádal Moravskoslezský 
kraj, a i proto jsme neměli o diváky nou-
zi, a už ani nevím kolikrát jsme odpoví-
dali na otázku „A kde je ta Neubuz“. 
Ještě, že jsme měli s sebou propagační 
materiály naší obce. Děti nám nasedaly 
do Tater, starší pánové nám vyprávěli své 
příběhy z vojny, kde se stejnými vozy 
jezdili. 

V odpoledních hodinách jsme se vráti-
li na Prostřední Bečvu, kde proběhlo vy-
hlášení výsledků. Obsadili jsme sedmé 
a osmé místo v kategorii nákladních 
automobilů. Večer pak proběhl v duchu 
nekonečných rozprav mezi účastníky 
rallye o vozech značky Tatra. V neděli 
ráno jsme nasedli do našich tatřiček 
a vyrazili domů s pocitem krásně proži-
tého víkendu. 

Těší nás, že mnoho lidí už teď ví, že 
Neubuz je obec, která se nachází ve zlín-
ském kraji. Za rok se na rallye Beskydy 
určitě vrátíme.

 místostarosta

Naše Tatry se do kopců pomalu plížily, 
ale vše bez problémů zvládly. Na Pus-
tevnách byla první časová kontrola. 
Z Pusteven jsme se spouštěli po úzké 
Knížecí cestě do Trojanovic, Frenštátu 
pod Radhoštěm, kde byla druhá časová 
kontrola až do cíle, který byl v Kopřivnici. 
Podél celé trati bylo neuvěřitelné množ-
ství diváků všech věkových kategorií. 
Všichni mávali, skandovali a usmívali se. 
Zvláště pánům starších ročníků zaplesa-
lo srdíčko při průjezdu našich Tater. 



Z  N AŠ Í  Š KO LY

Letos se na 1. září těšili všichni, ale 
nejvíce prvňáčci. Po příchodu do školy 
si žáci našli svou skříňku se jmenovkou, 
odložili věci a přešli do horní třídy, kde 
se usadili. Na úvod předvedli krátké vy-
stoupení starší kamarádi, kteří měli při-
pravené písničky a básničky. Poté už 
následovalo samotné pasování prvňáč-
ků. Všechny tři prvňačky splnily úkoly 
na výbornou a staly se žačkami neubuz-
ské školy. Každá byla obdarována trič-
kem s logem školy a obrázkem Pata 
a Mata. („Pat a Mat nás učí řemesla“ – 
to je název celoročního projektu). Na-
konec si zazvonily zvonečkem, dostaly 
kytičku pro maminku a sladkost. Všem 
školákům i paním učitelkám přejeme 
úspěšný školní rok 2022/2023. 

 

V pondělí 9. května 2022 jsme jeli se 
školou na dopravní hřiště v Malenovicích. 
Odjezd byl v 7 hodin z Neubuzi. S pře-
stupem ve Zlíně jsme trolejbusem dora-
zili do Malenovic a ještě nás čekala cesta 
nahoru do kopce k dopravnímu hřišti. 
Naštěstí jsme ho docela rychle vyšlapali. 
Přivítal nás milý pan Dřevojánek. Po od-
ložení batůžků nám pan instruktor vy-
světlil bezpečnost a pravidla, kudy mů-
žeme jezdit. 

Třeťáci a čtvrťáci dělali zkoušku na ři-
dičský průkaz (3. třída to nedělala 
„na ostro“ - jen si to zkoušela na příští 
rok). Mezitím co 3. a 4. třída dělali prů-
kaz cyklisty, 1. a 2. třída si jezdila na mo-
tokárách, kolech a koloběžkách. K do-
sažení průkazu jsme museli splnit test. 
Byly nám rozdány dva papírky (jeden 
na zapisování a na druhém byly otázky). 
Pan Dřevojánek nám vždy přečetl otázku 
a dal nám tak cca 2 minuty, abychom 
na ní odpověděli. Na závěr proběhla 

kontrola. V testu mohlo být maximálně 
5 chyb. 

A pak už následovaly samotné jezdec-
ké zkoušky – jízda na kole samozřejmě 
s helmou. Ze začátku jsme se mohli 
rozjezdit a pak už se jelo „na ostro“. 
Vždy když jsme třeba neukázali ruku při 
odbočování, byla to chyba. 

Pak jsme vrátili kola, zabalili si věci 
a čekali, jak to dopadne. Všichni jsme 
řidičák dostali - kromě Amálky, ale ta si 
ho udělá snad příští rok. 

Na oběd jsme se vrátili zpátky do ško-
ly. Všem se nám tento den moc líbil.

Děkujeme!
 Edita Kristková 
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V pátek 17. 6. se uskutečnilo sportovní dopoledne s Veselou. Žáci se proti sobě 
utkali ve vybíjené a fotbale. Obě disciplíny vyhrála ZŠ Veselá, ale neubuzští žáci 
bojovali do posledních sil. Poděkování patří všem hráčům, ale taky ostatním, kteří 
nás po celou dobu podporovali fanděním. Tento den jsme si všichni moc užili.

Z  N AŠ Í  Š KO LY

Začalo to přípravami už asi 2 měsíce 
dopředu tak, že si každý vybral básničku 
a písničku. Já jsem si připravila básničku 
Nejkrásnější pes a písničku Tisíc mil. 

S paní učitelkou Aničkou jsme vyrobili 
nadpis z tvrdého papíru NEUBUZSKÝ 
SKŘIVÁNEK. Tato soutěž se konala před 
Velikonocemi v úterý 12. dubna. 

Normálně jsme přišli do školy, ale je-
nom s batohem a svačinkou. Přešlo se 
do Komunitního centra. Paní učitelky 
nás posadily podle toho, kdo bude vy-
stupovat. Postupně přijeli žáci z vesnic 
Všemina a Veselá. Paní učitelka Petra 
promluvila do mikrofonu a už začala 
soutěž v recitaci. Úvod patřil prvňáč-
kům. Jako první šla Amélie Pastrňáková. 
Musela se hodně stydět, ale zvládla to 
výborně. V druhém ročníku byla Nina 
Jelínková jako poslední, protože paní 

V pondělí 11. dubna nás místo běžné 
výuky čekalo překvapení. Vzali jsme si 
pouzdra nahoru do třídy. Tam na nás 
čekali lektoři (i pan Hadaš, kterého zná-
me jako kouzelníka). Rozdali nám jme-
novky, každý dostal Stavební deník mla-
dých architektů a stavitelů, do kterého 
jsme si popisovali různé materiály. 
Dozvěděli jsme se spoustu zajímavostí 
o povolání spojených se stavitelstvím, 
například zedník, návrhář, truhlář... 
Následovala svačinová přestávka. To 
nejlepší na nás ale teprve čekalo – měli 
jsme za úkol vyrobit svoje vlastní město! 
Rozdělili jsme se na holčičí a chlapecký 
tým. Rozdaly se krabice (budovy) a zača-
lo se stavět město z různých přírodnin, 
které jsme si donesli do školy. Práce se 
nám dařila a na závěr proběhla prezen-
tace i s focením. Všem se nám to velmi 
povedlo! Moc se nám tento den líbil, 
byla velká legrace a těším se na příště, 
až zase za námi někdo přijede.

 Eliška Kapustová

učitelka Laďka jí úplně přehlídla. Ve tře-
tím ročníku jsem soutěžila já a Maty 
Minařík. Já jsem šla v básničkách jako 
poslední. Ve čtvrtém ročníku začala 
Edita Kristková a zúčastnil se i Tomáš 
Konečný. Pátý ročník jsme bohužel ne-
měli. Potom jsme si dali 15 minut pře-
stávku. Po přestávce začala pěvecká 
soutěž. 

Všem z naší školy se soutěž moc vyda-
řila. Přípravy jsme nepodcenili a také 
bylo vidět, že máme velké úspěchy. Já 
jsem v recitaci obsadila 2. místo a Maty 
skončil 3. Ve zpěvu jsem vyhrála a Míša 
byla druhá. 

Celá soutěž se mi moc líbila! 
 Eliška Drmlová
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Ve čtvrtek 2. 6. 2022 jsme se ze 
školy v přírodě vydali na vyhlášení vý-
tvarné soutěže města Vizovice 
a Besipu do kulturního domu. Nejprve 
jsme si poslechli přednášku o autose-
dačkách, poté jsme se podívali na vi-
deo, které nám připomnělo, jakou 
výbavu bychom měli mít na kole. 
A následně nás čekalo vyhlášení sou-
těže. 

Všechny děti dostaly odměnu 
za účast v soutěži, ale měli jsme tu 
i děti, které se umístili na krásných 
místech.

Ze třetí třídy se na 1. místě umístil 
Matyáš Minařík a na 3. místě se 
umístil Ivan Osvald. Ze čtvrté třídy 
na 1. místě byla Edita Kristková, 
na 2. místě Eliška Kapustová a na 3. 
místo obsadila Amálie Adámková. 
Tomáš Konečný získal za svůj obrázek 
cenu Besipu. 

Všem dětem gratulujeme k jejich 
krásnému umístění v soutěži a těšíme 
na příští rok.

V pondělí 27. června 2022 jsme v naší rodinné školní jídelně poobědvali výborný 
oběd – pizzu, kterou jsme dostali od paní starostky za divadlo a reprezentaci školy. 
Moc děkujeme, takový oběd bychom brali každý den :-))

V úterý 21. 6. 2022 jsme jeli s Ivanem 
do Zlína na HSZ na slavnostní ocenění 
v literární soutěži. Po uvítání nás posadi-
li, dostali jsme chlebíček a vodu. Museli 
jsme často pít, abychom byli dobře za-
vodnění jako správní hasiči. Dostali jsme 
diplomy i dárky. Následovala zajímavá 
prohlídka hasičárny. Bylo tam spousta 
hasičských aut i hasičská čtyřkolka s au-
tobusem. Zapnuli pro nás hasičský po-
plach, zapnuli majáky a taky jeden hasič 
sjížděl po tyči dolů. Auta měla žebříky 
dlouhé 20 a 40 metrů, jedno auto bylo 
vybaveno obří rukou na vytahování aut 
po nehodách z příkopu. Ukazovali nám 
všechno, co profi hasiči používají. Velmi 
se mi tam líbilo a chtěla bych vyhrát 
znovu.

 Anička Vajďáková

Po celý školní rok 2021-2022 probíhal 
v jídelně pravidelně kroužek vaření, kte-
rého se účastnili skoro všichni žáci naší 
školy. A naučili se spoustu různých dob-
rot. Velké poděkování patří paní Petře 
Vaďurové a paní Blance Juříkové za pří-
kladné vedení a vymýšlení receptů. Děti 
při poslední hodině dostaly i krásnou 
kuchařku s recepty, které vyzkoušely  
a nechyběl ani výborný dort od tety Peti.

 

V pátek 13. 5. jsme jeli do Vizovic 
na festival IQ PLAY. Sraz byl ve škole 
už v 7:15 hodin, měli jsme zajištěný 
dovoz a odvoz hasičským autem. Po 
příjezdu do kulturního domu nám dvě 
paní lektorky daly pokyny k jednotli-
vým hrám a vysvětlily, kde se co na-
chází. Byla tam spousta her a vybrat si 
mohl úplně každý ze stavebnic, rubi-
kových kostek, procvičování učiva vy-
jmenovaných slov a dalších zajímavos-
tí. V sále jsme strávili 2 hodiny a klidně 
bychom tam byli i celý den. U někte-
rých her se totiž muselo dost přemýš-
let a čas utíkal velmi rychle. 

Moc se nám to líbilo a těšíme se na 
další takový naučný den.

 Tomáš Konečný
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KRONIKA 

Jubilanti / červenec – listopad 

Marie Železníková 82 let
Alois Lukeš 83 let
Anna Záhořáková 83 let
Milada Hynčicová 83 let
Miroslav Válek 75 let
Vladimír Hynčica 65 let
Jana Oškerová 75 let
Libor Valerián 60 let
Božena Čapáková 88 let
Jan Revenda 83 let
Božena Oškerová 91 let
Vladimír Janů 87 let
Marie Miková 85 let
Jeroným Štěpán 65 let
Františka Janotová 86 let

Úmrtí 

Dagmar Bartíková
Ludmila Čubová

Upozornění: V rubrice Společenská kronika jsou 
zveřejňovány významné životní události občanů 
Neubuze. Pokud nechcete tyto informace, které 
se Vás osobně týkají zveřejnit, obraťte se na 
Obecní úřad v Neubuzi – písemně, osobně nebo 
telefonicky na tel. číslo 577 983 693 nebo 603 
844 550. 

ROZLOSOVÁNÍ 
podzim 2022

21. 8. 16:30 Neubuz – Příluky B

27. 8. 16:30 Horní Lhota – Neubuz

4. 9. 16:00 Neubuz – Všemina

11. 9. 16:00 Trnava – Neubuz

18. 9. 15:30 Neubuz – Zádveřice

25. 9. 15:30 Neubuz – Lužkovice B

2. 10. 10:00  Lípa – Neubuz

8. 10. 15:00  Příluky B – Neubuz

16. 10. 14:30 Neubuz – Horní Lhota

23. 10. 14:00 Všemina – Neubuz

Do zahájení nové sezóny jsme neměli mnoho času na pořádnou přípravu areálu 
a zázemí. V první řadě se řešila otázka, zda přihlásit tým do nového ročníku soutěže. 
Otázkou byl hlavně počet hráčů, kteří se budou aktivně účastnit fotbalových zápasů. 
Důvodem obav bylo to, že se poslední zápasy minulé sezóny dohrávaly v nízkém 
počtu hráčů. Tím vznikla obava, aby se nový ročník, pokud se přihlásíme, vůbec do-
hrál. Vedení začalo intenzivně oslovovat hráče a byli jsme mile překvapeni, že všichni 
budou pokračovat. Jsme rádi, že se nám podařilo tým rozšířit hlavně o legendu Jaru 
Sovjáka a také hlavní hvězdu Lukáše Železníka. Tito budou hlavně pro mladé hráče 
inspirací a vzorem.

Na výroční schůzi jsme mluvili o opravách sítí za brankami, kabin, tribun, střídaček 
atd. Od zástupců obce jsme měli přislíbenou podporu. Po konzultaci se starostkou 
měl být otevřen dotační titul KABINA na opravy sportovních areálů. Sepsali jsme žá-
dost s požadavky a předali na obec, ale bohužel dotační titul KABINA na letošní rok 
nebyl  vůbec otevřen. Proto jsme si sítě  museli opravit sami s pomocí Miroslava 
Garguláka, který poskytnul vysouvací žebřík a sám aktivně pomohl s opravou. Tímto 
mu moc děkujeme za pomoc.

Dále jsme na výroční schůzi mluvili o opravě nástěnky na hospůdce Moštárna, 
která se oddalovala a nedořešila. Nástěnku za nás vyřešila Lada Biernátová, která 
nejen že ji zakoupila, ale i pověsila na hospůdku. Dostali jsme ji sponzorským darem. 
Tímto bychom  chtěli za nástěnku i za občerstvení po domácích zápasech moc podě-
kovat Ladě Biernátové i celému kolektivu hospůdky Moštárna.

První zápas podzimní části jsme odehráli 21. 8. doma v Neubuzi. 
Neubuz – Příluky B / 7 : 2
Sestava: Kašpárek (brankař), Sovják, Drábek, Finsterle D., Trunkát, Michalec, 

Minařík, Mlýnek, Železník L. (kapitán), Železník R. ml., Železník R. st.
Střídali: Čech, Březík, Vaculka, Juřík, Hába, Sedláček, Kříž
Raritou bylo, že v tomto zápase se ojediněle sešla při hře celá mužská část rodiny 

Železníků – Lukáš Železník, Radomír Železník ml. a Radomír Železník st. Bylo to krás-
né zpestření fotbalového nedělního odpoledne a k tomu i první podzimní vítězství.

Další utkání 27. 8. se hrálo venku Horní Lhota – Neubuz / 0 : 3.

4. 9. se odehrálo derby Neubuz – Všemina / 6 : 0.
Branky: Březík, Železník L., Železník L., Železník L., Finsterle D., Železník L.

Po třech utkáních máme zatím plný počet bodů. Tímto bychom chtěli pozvat fa-
noušky na další pozimní fotbalová utkání.

Za 1.FC Neubuz Pavel Trunkát

1 .  F C  N E U B U Z


